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Adrian Tanase (BVB): Trebuie sa avem mult mai multi bani ai românilor investiti

în piata de capital

România are înca o participare redusa a populatiei la piata de capital, a afirmat marti Adrian Tanase,

director general al Bursei de Valori Bucuresti, la o dezbatere online, mentionând ca trebuie sa avem mult

mai multi bani ai românilor investiti în piata de capital.

 

"Avem un numar de investitori care a crescut. Cel putin anul trecut, cu 20 si ceva la suta. Am ajuns la aproape

70.000 de investitori individuali cu detineri în Fondul de Compensare, cel putin raportat la ce ne spune Fondul de

Compensare al investitorilor. Bineînteles, emisiunile de titluri de stat de anul trecut au contat si ne-au ajutat foarte

mult. Speram sa continue, speram sa avem o participare semnificativ ridicata a populatiei. Suntem înca cu

participarea populatiei la piata de capital la un nivel redus. Trebuie sa avem o participare mult mai mare, trebuie sa

avem mult mai multi bani ai românilor investiti în piata de capital. Daca ne uitam la câti bani si câta lichiditate este

în sistemul bancar se observa foarte clar dezechilibrul creat între sistemul bancar si piata de capital. Piata de

capital trebuie sa beneficieze de mult mai multi bani din partea românilor si astfel sa ajutam economia româneasca

sa se finanteze si prin piata de capital. Aceasta fiind, din punctul meu de vedere, o veriga lipsa a lantului acestuia

de finantare economic. O veriga foarte importanta pentru dezvoltarea economica a României", a spus Adrian

Tanase, la prima editie a dezbaterilor "Vocea pietei", organizata de Bursa de Valori Bucuresti.

 

El a subliniat sa trebuie identificate foarte clar care sunt impedimentele pentru care românii nu participa la piata de

capital, nu economisesc în actiuni si obligatiuni, si înca prefera alte active financiare.

 

"Cred ca suntem cu totii convinsi ca este si o problema de cultura financiara pe care o avem dar pâna acolo cred ca

sunt si probleme, tehnicalitati, astfel încât sa facem accesul românilor la piata si în consecinta accesul companiilor

românesti la finantarea din partea românilor facil. Piata se poate dezvolta. Dezvoltarea pietei de capital nu necesita

nicio investitie din partea nimanui. Nu trebuie sa investim ca în infrastructura sau în educatie sau în sanatate.

Trebuie doar sa cream cadrul de reglementare potrivit pentru a lasa piata sa se dezvolte. Piata îsi gaseste singura

resursele însa trebuie sa îi cream cadrul de reglementare necesar", a declarat Adrian Tanase.

 

El a mentionat ca pentru orice piata de capital comunitatea de investitori individuali este importanta deoarece

aceasta alimenteaza inclusiv investitorii institutionali iar daca nu avem investitori individuali într-o piata de capital

nu avem nici investitori institutionali. 
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